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Цель: ознакомление с традициями англоязычных стран. 

Задачи:  
Учебный аспект: активизировать ранее изученные лексико-грамматические структуры в речи детей. 

Развивающий аспект: развивать мелкую моторику, воображение, способность работать в группе. 

Воспитательный аспект: формировать познавательную активность детей; воспитывать интерес к 

занятиям английским языком, воспитывать готовность сотрудничать при выполнении конкретной 

задачи; учить работать слаженно, помогая друг другу. 

 

Оборудование: компьютер, ватманы, снежок из ваты или бумаги, 2 ведерка, белая бумага, 

фломастеры (карандаши, краски, маркеры), заготовки ёлочек из картона, цветная бумага, клей, 

английские буквы, образующие слово CHRISTMAS.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                                                   Ход праздника 
 

Teacher: Hello, dear boys and girls! Welcome to our Christmas party! I’m very glad to see you here!  

Oh, look around! It is snowing everywhere. The ground is covered with snow, the rivers and the lakes are 

covered with snow too. Fantastic! Completely white! Oh, what a lovely world! Let’s call our winter months 

and they will tell us about this wonderful season-winter. 

All children: December, January and February, come here! 

A teacher and Winter Months: 
Happy New Year for me, 

Happy New Year for you, 

Happy New Year for everyone. 

That’s what I wish – I do! 

December: 
This is the season 

When children ski, 

And old Father Frost 

Brings a New Year tree. 

January: 
This is the season 

When children skate, 

Windows are white 

And snowflakes fall. 

February: 
This is the season 

When children sleigh, 

Get out of beds and take out your sledge 

On this cold and frosty day! 

Teacher: We are merry and gay today. Let’s play. 

(конкурс «Нарисуй елочку») 

December: The snow is falling, the north wind is blowing. 

January: The ground is white all day and all nights. 

February: We have nothing to do today. 

 (Выходят девочки-снежинки и читают стихотворение) 

 Pupils 1-2:  What a pure snowflake! 

             What a brave snowflake! 

             It is fluffy, white and nice. 

             We are charmed by winter dance! 

Pupils 3-4:  It has left the sky, but why? 

             Here it’s dangerous. Oh, my! 

             What a will! Please, don’t fall down! 

             Oops, the snowflake’s on the ground. 

(Перевод Крикуновой И.Г.) 

 

Pupils 5-6: Светло-пушистая, 

            Снежинка белая. 

            Какая чистая, 

            Какая смелая! 

            Дорогой бурною 

            Легко проносится, 

            Не ввысь лазурную, 

            На землю просится. 

Teacher: How pretty the snowflakes are! But I think you want to play. Let’s play the game “And me”. Do 

you know the game “And me”? Say together loudly “And me”! (Дети хором несколько раз повторяют 

“And me”, а затем “Not me”). Be attentive! 

(Дети хором говорят “And me” или “Not me). 



I like to eat sweets. 

Children: And me. 

Teacher: I like to eat frogs 

Children: Not me. 

Teacher: 
I like to eat cakes. 

I like to eat apples. 

I like to eat sweets. 

I like to eat books. 

I like to eat spiders. 

Teacher: But where is Father Frost? Look! He is coming and Snow Maiden is coming with him. 

Father Frost: Oh! The evil wizard has stolen presents and I can’t give them to children. What shall I do? 

The evil wizard: Ha-ha-ha. I have taken your presents! If you do some tasks I will give your presents back. 

Father Frost: If we do some tasks, the evil wizard will give our presents back. Will you help me, children? 

Children: Yes, we will. 

Teacher: I have a snowball. Let’s play “Catch the snowball!” Game! You throw the paper snowball and say 

one word or one phrase connected with the topic “Winter and Winter Holidays”. Your neighbour catches the 

snowball and says another word or phrase. All the participants stand in a circle.  

Snow Maiden: Ребята, давайте поиграем в игру «Поймай/Лови снежок!» Ваша задача – бросить 

бумажный снежок и назвать одно слово или фразу по теме «Зима и зимние праздники». Стоящий 

рядом ловит снежок и называет свое слово или фразу, и так по кругу, пока не будут названы все 

слова по теме.  

Teacher: Throw the snowball to me 

                 And say one word, 

                 For instance, tree! 

Snow maiden: Бросай снежок и слово называй! 

                         Внимателен будь, не зевай! 

(Children can name the following words and phrases: snow, winter, cold, frosty, windy, snowfall, snowman, 

snowball, Christmas, New Year, Merry Christmas, Happy New Year, snow maiden, December, January, 

February, Christmas tree, etc.) 

Если дети стесняются или никак не могут вспомнить даже на русском языке подходящие слова, 

можно им помочь. Учитель  бросает снежок и произносит слово по теме на русском (английском) 

языке, а ребенок возвращает ей снежок с переводом сказанного ей слова. Просто для веселья можно 

поиграть в такую игру: формируются 2 команды, им предлагается сделать из белой бумаги комки-

снежки и забросить их в ведерки. Побеждает команда, закинувшая большее количество снежков. 

Teacher: You know so many words and phrases. Santa Claus like clever and hard-working children, he’ll 

definitely bring you his nice presents. 

Snow maiden: Как много слов и выражений вы знаете. Санта Клаус оценит умных и трудолюбивых 

детей хорошими подарками. 

Teacher: The evil wizard will give back your presents if you decorate our Christmas tree. There are a lot of 

toys here. Но вы сможете украсить елку игрушками, если донесете в ложке шарик до елки. Затем 

выберите игрушку, назовете ее по-английски и повесите на елку. 

(Дети должны донести шары в столовой ложке и не уронить их). 

Teacher: Children, do you know any English letters? Can we make up Christmas from these letters? Take 

all the necessary letters and put them in the right order to make this word! 

Father Frost: Дети, вы знаете английские буквы? Сможете составить слово Christmas из данных 

букв? Давайте попробуем! 

(Дети находят необходимые буквы, поднимают их над головами и встают так, чтобы получилось 

слово Christmas. Затем декламируют Рождественский алфавит). 

 

Pupil 1. C is for children and 

           Christmas they like. 

Pupil 2. H is for horses  

           Instead of a bike. 

Pupil 3. R is for reindeer, 



           What can it hold? 

Pupil 4. I is for ice-cream – 

           Tasty and cold. 

Pupil 5. S is for snow, 

           It’s so white. 

Pupil 6. T is for Christmas tree, 

            It’s so bright. 

Pupil 7. M is for Mummy, 

           She is the best. 

Pupil 8. A is for apples, 

           We like how they taste. 

Pupil 9. S is for Santa,  

             Clever and kind. 

All together. He brings us presents – 

                      Presents we like! 

Teacher: There is one more task for you. Do the Christmas crossword. 

Teacher: Well done. Let’s draw Christmas cards. 

(Учащиеся делятся на две команды и рисуют на листах ватмана рождественские открытки). 

The evil wizard: Well, you have won. You may take your wonderful presents!  

Father Frost: I see you’ve decorated the Christmas trees, you know Christmas alphabet. Well done.  

Snow maiden: Санта принес чудесные подарки! Ему приглянулись и ваши костюмы, и нарядная 

елочка, и прекрасные снежинки. Ему очень понравилось, что вы знаете много английских букв. 

Молодцы! 

Teacher: But what about singing the most famous song for Christmas? Let’s sing “We wish a Merry 

Christmas and a Happy New Year” all together!  

Teacher:  It’s time for presents!  

(Праздник завершается раздачей подарков.) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


